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Lidé oslavili konec 
léta sázením stromů

Jeden ze stromů vysadilo i vedení obvodu: Vlevo místostarostka Lenka Kočová, za ní 
starosta Tomáš Soukup, vpravo radní Václav Lacyk, za ním místostarosta Zdeněk Mádr. Zd
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Jedinečnou šanci zasadit strom, a sym-
bolicky tak oslavit konec léta, měli lidé 
v sobotu 12. září ve Špitálském lese na 
Doubravce. Osvětová akce se konala 
v návaznosti na evropskou výzvu za-
mezit odlesňování a obnovovat místní 
ekosystémy.

„Děkujeme všem, kteří přišli, nebo akci na 
dálku podpořili. Životní prostředí a zapo-
jení veřejnosti do dění v obvodu jsou na-
še priority. Proto jsme moc rádi, že jsme je 
nyní mohli spojit. V obdobných aktivitách 
budeme určitě pokračovat,“ říká starosta 
Tomáš Soukup.

Špitálský les je díky akci bohatší o celkem 32 
stromů. Jedná se například o javory, třešně, 
borovice, habry, lípy, duby nebo modříny. 
Obvodu je darovala společnost Eurono-
va & Partners, která akci s obvodem a Kance-
láří Evropského parlamentu v ČR pořádala.

“Stromy jsou plí-
cemi  planety 

a obzvlášť ve 
městech má 

d n e s  k a ž d ý 
strom cenu zlata. 

Na novou výsadbu 

klademe velký důraz. Jen za poslední 
tři roky bylo na území obvodu vysá-
zeno tři sta stromů a na další výsad-
bě pracujeme,“ uvádí místostarostka 
Lenka Kočová.

Právě Špitálský les, který je vyhledáva-

Úvodník 
místostarosty

Vážení spoluobčané,

ještě před nedávnem jsem 
vyslovoval naději a přání, aby 
už koronavirová krize skon-
čila a vrátili jsme se všichni 
opět do normálního života, 
k práci, k cestování, ke sportu, 
kultuře a vůbec ke všemu, na 
co jsme zvyklí.

Bohužel vývoj pandemie v posledních týd-
nech ukazuje, že to nebude tak snadné. 
Možná, že nastalá situace může být svým 
způsobem i poučná ve vztahu k tomu, co 
jsme považovali za samozřejmé a automa-
ticky funkční. Málokdo z nás si ještě před 
nedávnem uměl představit, že by nás něco 
takového mohlo potkat s ohledem na vy-
sokou úroveň zdravotnictví, o které jsme 
slýchali dnes a denně. A pak tu máme 

přece stát a státní systémy, na 
které jsme v případě nějaké 

krize spoléhali, a najednou 
zjišťujeme, že nefungují tak, 

jak jsme si představovali. Do-
konce vůbec poprvé zjišťujeme, 

že některé konkrétní státní 
systémy existují, že jsou sou-
částí sítě, která nás má komu-
nikačně propojovat a chránit. 
Epidemiologové a různí viro-
logové, které dnes nábožně 
posloucháme coby nové pro-
roky budoucnosti lidstva, jsou 
náhražkou nefungujícího sys-
tému státu, kterému jsme do 
této doby věřili jako v instanci 
poslední záchrany v dobách 

případné krize.

Mnoho lidí ztrácí jistotu právě proto, že 
se objevily neadekvátní reakce státního 
systému na tuto krizi a zmatky v přenášení 
informací (o testech, o rouškách, o politic-
kých rozhodnutích, někdy činěných z po-
pulismu, a nikoliv na základě odbornosti). 
Stát byl přistižen v nedbalkách, a to nejen 
ten náš, ale i v dalších rozvinutých evrop-

ských i mimoevropských zemích. Tím se 
vytvořila u obyvatel nejen českých, ale 
i těch ostatních depresivní nedůvěra a so-
ciální úzkost z toho, co nás čeká.

Nepropadejme však panice, drtivá většina 
z nás překoná toto období jako jakouko-
liv jinou krizovou situaci, kterou jsme již 
prošli, nebo kterou ještě budeme muset 
v životě překonat. Zkusme se z té současné 
situace poučit – že lidé nemají ten svět až 
tak pod kontrolou, a že mohou nastat si-
tuace, kdy vidět smysl života v honbě za 
úspěchem a bohatstvím nemusí mít až 
takový smysl, jak jsme si ještě před ne-
dávnem mysleli. Že dokonce mohou na-
stat situace, kdy tento fenomén opravdu 
není v tom našem životě to nejdůležitější 
a že zdraví, optimismus, pochopení toho 
druhého a ochota mu v případě potřeby 
pomoci jsou hodnoty, které se ničemu 
nevyrovnají.

S úctou a přáním pevného zdraví všem,
 

Ing. Zdeněk Mádr,
místostarosta, ODS
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Autor: Mgr. Jan Švábek
Odbor vnějších vztahů, kultury a propagace

Zd
ro

j: 
Zd

en
ěk

 V
ai

z

ným místem ke sportu a relaxaci, patří 
mezi lokality, kde je a bude nová vý-
sadba stromů realizována. Již na jaře 
les prošel ozdravným řezem, kdy v něm 
Správa veřejného statku města Plzně 
odstranila suché a poškozené stromy.

„Na novou výsadbu naváže ještě dru-

há etapa výsadby. Následovat by měla 
obnova hřišť a výměna některých dět-
ských prvků. I nadále počítáme s tím, 
že louka v horní části bude sloužit pro 
potřeby pejskařů,“ dodává místostaros-
ta Zdeněk Mádr.

Osvětová akce navazovala na výzvu 

předsedy Evropského parlamentu Da-
vida Sassoliho zamezovat odlesňování 
a obnovovat tradiční regionální eko-
systémy. Program vyplnila i panelová 
diskuse na téma životní prostředí ne-
bo vystoupení kapely Hop a Šavani.

Vaše dotazy, naše odpovědi

Je fajn udržovat a kultivovat parky. Také 
je ale třeba udržovat zeleň a rozšiřovat 
stromy v ulicích, například před pane-
láky 27 až 37 v Zábělské ulici. Důležité 
je i postupně nahrazovat původní sta-
ré stromy. Příkladem je doubravecká 

hlavní třída – Masarykova ulice, která 
by měla být výkladní skříní Doubravky.

Nové stromy vysazujeme vždy na jaře a na 
podzim. Bohužel v případě ulic jsme vel-
mi limitováni inženýrskými sítěmi a jejich 
ochrannými pásmy, na kterých stromy vy-
sazovat nelze. To je i případ Zábělské ulice, 

kde se před panelovým domem nachází 
plynovod a vodovod. Nutné je brát v po-
taz také to, že od řady občanů evidujeme 
žádost o odstranění stávajících stromů. 
Konkrétně na Masarykově ulici pak jsou 
nyní dožívající akáty, ulice by měla projít 
kompletní rekonstrukcí, při které budou 
řešeny i nové výsadby.

Během panelové diskuse hovořili například europoslanec Ondřej 
Knotek nebo místostarostka čtvrtého obvodu Lenka Kočová. Zd
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Nově vysazené stromy ve Špitálském lese.

O sázení stromů byl mezi lidmi zájem.
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Autor: Mgr. Jan Švábek,
Odbor vnějších vztahů, kultury a propagace

Benefiční koncert 
podpořil Matyáška

Zleva: Zdeněk Mádr, Veronika Farářová, Tomáš Soukup, Lenka Kočová a Matyášek.

Akce na podporu Matyáška patřila zpěvu.

Benefiční večer pořádal Jaro Smejkal. Zd
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Velký benefiční koncert na podporu os-
miletého Matyáška, který prodělal leu-
kémii a strávil 11 měsíců v nemocniční 
izolaci, proběhl ve čtvrtek 10. září v Di-
vadle Pluto. Akce se konala pod záštitou 
Městského obvodu Plzeň 4.

Koncert pořádal zpěvák a hvězda Super-
Star Jaro Smejkal s pěveckými sbory Jéčko 
a J-Voices. Během večera, kterým prováze-
la moderátorka Veronika Farářová, kromě 
Smejkalova sboru zazpívaly také zpěvačky 
Tereza Mašková a Eva Staškovičová.

„Byl to zatraceně nádherný večer plný 
hudby a emocí. Díky plnému výtěžku ze 
vstupného, partnerům akce a všem, kdo 
se na tom podíleli, se nám podařilo pro 
Matyáše a jeho rodinu zajistit hned několik 
darů. Za Jéčko jsme předali šek v hodnotě 
20 270 korun,“ uvedl Smejkal.

Městský obvod Plzeň 4 akci podpořil ne-
jen finančně, ale při slavnostním vyvrcho-
lení koncertu starosta obvodu Tomáš Sou-
kup společně s místostarosty Zdeňkem 
Mádrem a Lenkou Kočovou předali Maty-
áškovi a jeho rodině dar v podobě herní-
ho notebooku a batohu. Na nákup note-
booku zhruba polovinou částky přispěla 
společnost SUPTel - DISK s.r.o.

„Jsou momenty, 
které si budeme 

navždy pama-
tovat, a mezi 

takové momen-
ty patří i benefiční 

koncert Hudbou pro 
Matyáše. Mé dojetí bylo po koncertu tak 
obrovské, že jsem nebyla schopna podě-
kovat všem přímo na jevišti. Proto teď s po-
korou a úctou děkuji všem, kteří zakoupe-
ním vstupenky podpořili mého syna Maty-
áše,“ uvedla maminka Dagmar Janečková.

Další ceny pak Matyáškovi věnovali mís-
tostarosta Městského obvodu Plzeň 1 Jiří 
Uhlík, Restaurace Ve Vilách a Bistro v Rie-
grovce a také síť kaváren CrossCafe.

„Ani v tak složité situaci, jakou je doba ko-
ronaviru, jste se k nám neobrátili zády a za 
to Vám patří obrovské DĚKUJEME,“ uvedla 
Dagmar Janečková.
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Koncept úpravy 
Masarykovy třídy

Vyplněné otázky je možné odevzdat na Úřadu MO Plzeň 4. Dotazník je možné vyplnit také elektronicky. Odkaz na dotazník nalez-
nete na webu umo4.plzen.eu, www.rozhodnetesami.cz a na Facebooku MO Plzeň 4.

Autor: Ing. Ondřej Janout,
autorizovaný projektant, Projectstudio8

Dotazník:

Pohled na centrální ulici Doubravky. Zd
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Ke 100. výročí připojení obce Doubravky 
(1924) k tzv. Velké Plzni chystáme kon-
cept úpravy Masarykovy ulice. Jedná se 
o centrální ulici Doubravky, která na se-
be váže důležité objekty a funkce této 
městské části.

Doubravka nemá svůj veřejný prostor ne-
bo náměstí a právě Masarykova ulice tento 
chybějící prvek supluje. Podél Masarykovy 
ulice jsou umístěny veškeré významné služby 
a funkce občanské vybavenosti Doubrav-
ky: úřad městského obvodu, poliklinika, 
pošta, gymnázium, OC Centrum, bývalá 
6. ZŠ (budoucí sídlo ÚMO 4 - Doubravka), 

Habrmannův park a dal-
ší kulturní a obchodní 

objekty.

Koncept úprav Ma-
sarykovy ulice bude řešit 

vizi její postupné transfor-
mace na kvalitní městskou třídu se všemi 
potřebnými kvalitami. Pozornost bude vě-
nována zásadním místům, pěší a cyklistic-
ké dopravě, úpravám zeleně, označování 
provozoven, podobou předzahrádek, re-
gulací oplocení, umístěním potřebného 
mobiliáře a dalším možným problema-
tickým oblastem.

V rámci procesu tvorby konceptu bychom 
vás rádi oslovili a požádali o váš názor, co 
vám na Masarykově třídě chybí a co chcete 
třeba změnit, vylepšit. Připravili jsme pro 
vás s Útvarem koncepce a rozvoje města 
Plzně otázky, které nám pomohou se lépe 

orientovat ve vašich potřebách, ve vztahu 
k Masarykově třídě.

Vaše odpovědi budou architekty vyhod-
noceny a pro další fázi budou vytipovány 
konkrétní důležité veřejné prostory, na kte-
rých s vámi budeme dále spolupracovat.

1. Čeho si na Masarykově třídě nejví-
ce ceníte?
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.........................................................................

2. Co vám naopak na Masarykově třídě 
nejvíce vadí?
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.........................................................................

3. Která místa vnímáte jako centrum dě-
ní ve vymezeném území? (např. místa 
setkávání apod.) 
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................

.......................................................................

.......................................................................

.........................................................................

4. Co byste od rekonstrukce Masaryko-
vy třídy očekávali? 
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.........................................................................

5. Jaký je váš vztah k Masarykově tří-
dě? Jste:
•	 Obyvatel	v	okolí	Masarykovy	třídy
•	 Vlastník	nemovitosti	
•	 Provozovatel	
•	 Návštěvník
•	 .............................................................

 6. Z jaké části Doubravky pocházíte? 
Případně, kde jinde bydlíte?
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................

.......................................................................

.......................................................................

.........................................................................

7. Je nějaké opatření či úprava, která 
by podle vás výrazně zlepšila vymeze-
né území?
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.........................................................................

8. Máte nějaké další komentáře k Masa-
rykově třídě a jejímu nejbližšímu okolí? 
Napište nám je:
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.........................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.......................................................................
.........................................................................
........................................................................
........................................................................
........................................................................
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TOTEM na Doubravce 
slavnostně otevřel

Zastupitelé schválili změnu 
plánu investic i název nové ulice

Autor: Mgr. Jan Švábek
Odbor vnějších vztahů, kultury a propagace

Autor: Redakce MO Plzeň 4

Zleva: David Šlouf, Eliška Bartáková 
a Tomáš Soukup. Na zahrádce nechybí ani zelenina. Zd
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Svou novou pobočku na Doubravce 
v úterý 15. září slavnostně otevřelo 
Mezigenerační a dobrovolnické cen-
trum TOTEM. Kromě nového zázemí 
se může pochlubit i pestrou zahrád-
kou, která v létě zářila všemi barvami.

Otevření nového zázemí v Těšínské ulici 
26 na Doubravce TOTEM plánoval již le-
tos na jaře. Tehdy ale slavnostní událost 
překazilo nařízení vlády vynucené pan-
demií koronaviru.

„Jsem moc rá-
da, že nám 

to  nyn í 
v y š l o . 

Jakkol iv 
je naše no-

vá pobočka na 
Doubravce krásná, nepojme více než 15 
až 20 lidí. Věřím, že nyní aktivity budeme 
moct otevřít tak, jak jsme si je napláno-
vali, a že si je společně užijeme,“ uvedla 
ředitelka organizace Vlasta Faiferlíková.

Slavnostního otevření a zahájení první 
sezóny v nových prostorách se zúčast-
nili zástupci magistrátu i čtvrtého obvo-
du. Pásku přestřihl starosta Doubravky 
Tomáš Soukup společně s náměstkyní 
primátora Eliškou Bartákovou a radním 
města Plzně Davidem Šloufem.

„TOTEM v nejtěžších chvílích na jaře měs-
tu velmi rychle podal pomocnou ruku. 
Je skvělou zprávou, že ho na Doubravce 
máme a že zde má prostory odpovídají-
cí tomu, co pro svou činnost potřebuje,“ 
uvedl při slavnostním otevření starosta 
Tomáš Soukup.

Objekt, ve kterém TOTEM našel nové pů-

sobiště, dříve využívala městská vodárna. 
Pro účely TOTEMu ho nechalo zrekonstru-
ovat město Plzeň. TOTEM klientům nabízí 
společenské vyžití, ať už se jedná o kul-
turní, umělecké nebo sportovní aktivity. 
V době první vlny koronaviru se aktivně 
podílel na provozu krizové linky a po-
máhal ohroženým skupinám obyvatel.

Kromě jednorázových akcí se bylo mož-
né od září přihlásit do nových kurzů Cvi-
čení na židlích, Prstové jógy a Trénování 
paměti. A poprvé se na TOTEMové za-
hrádce v září sešly děti ze třídy Kytička 
z nedaleké 50. mateřinky s několika seni-
orkami. Společně zahradničily, povídaly 
si nebo si malovaly.

Dotaci obdržel i sportovní klub Radbuza Plzeň. Zleva: Zdeněk Mádr, 
prezident SK Radbuza Plzeň Luboš Ibrmajer a Tomáš Soukup.

Dotace z programu Čtyřka pomáhá, změ-
nu plánu investic a také nový název ulice 
schválili na své schůzi 10. září zastupite-
lé čtvrtého městského obvodu.

Dotační program Čtyřka pomáhá v celkové 
výši 500 tisíc korun vyhlásil obvod na podporu 
subjektů, které byly postiženy mimořádný-
mi opatřeními v souvislosti s koronavirovou 
pandemií a buď částečně, nebo úplně jim 
bylo omezeno provozování jejich činnosti.

Dotaci získali například dobrovolní hasiči 
z Bukovce, kteří požádali o příspěvek na 
hygienická opatření včetně pořízení moto-
rového rosiče nebo vysokotlakého čističe.

Příspěvek v řádu desítek tisíc korun získali 
také TJ Plzeň Újezd na podporu dětí a mlá-
deže, doubravečtí hasiči na obnovu vyba-

vení pro pořádání soutěží, Tělocvičná jed-
nota Sokol Plzeň-Doubravka na provozní 
náklady nebo spolek Svoboda zvířat Plzeň 
na péči o kočky v nouzi.

Zastupitelé rovněž schválili změnu plánu in-

vestic, do kterých bylo nově zařazeno 
zpracování projektové dokumen-

tace na novou vzduchotechniku 
a střechu v 64. mateřské ško-

le a zároveň projekční přípravu 
parkování v lokalitách ke Sv. Jiří, Pod 

Vrchem a Slunečná, Souběžná.

Za pozornost stojí také pojmenování nové 
ulice na Doubravce v katastrálním území 
Doubravka – Bytové domy Rokycanská, 
která dostane název V Zahrádkách.



7

V Harbmannově parku se 
slavilo vínem i burčákem

O Chlumu a Bukovci 
pod Chlumem

Autor: Mgr. Jan Švábek,
Odbor vnějších vztahů, kultury a propagace

Autor: Redakce MO Plzeň 4

Víno teklo plným proudem. Na slavnostech nechyběla ani živá muzika.

Informační tabule věnovaná Chlumu.

Mezi lidmi byl o slavnosti velký zájem. Víno se pilo ze skleniček s logem čtvrtého městského obvodu.
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Moravské víno a burčák, česká i mezi-
národní kuchyně, živá hudba a v nepo-
slední řadě krásné slunečné počasí – tak 
vypadaly letošní již tradiční Slavnosti 
vína a burčáku, které se konaly od 18. 
do 20. září v Habrmannově parku.

K pití byla celá řada odrůd od vinařství 
zvučných jmen. Patřilo mezi ně i vinařství 
Vican, držitel titulu Vinařství roku 2019 
a producent filmů Bobule 1, 2 a 3. „Do Plz-
ně jsme přivezli ryzlinky vlašský a rýnský, 

rosé, rulandu šedou a frankovku,“ uvedli 
zástupci vinařství.

Městský obvod letos uspořádal slavnosti 
třídenní. „Snažili jsme se tím pomoct tu-
zemským vinařům, pro které není dnešní 
situace jednoduchá. Jsme moc rádi, že se 
náš záměr podařilo naplnit a Habrmannův 
park zaplnila početná návštěva,“ říká sta-
rosta Tomáš Soukup.

Svá vína nebo burčák z Moravy na Doubrav-

ku dovezla také vinařství Straka, Gertner, 
Klásek, Osička-Malánik, Tomanovský ne-
bo Doležal. K jídlu se servírovaly grilované 
dobroty, asijská kuchyně a samozřejmos-
tí byly také sýrové speciality a uzeniny.

„Moravské víno mám moc rád, takže pra-
videlně jezdím do sklípků na Moravu. 
Doubravecké slavnosti vína byly symbolic-
kou tečkou za kulturním létem na Čtyřce. 
Doufám, že si lidé na vínu i jídlu pochut-
nali a že si užili také živou hudbu,“ dodává 
místostarosta Zdeněk Mádr.

Kromě Cimbálovky se v parku předvedla 
skupina Frajara Putika a k poslechu byla 
dudácká show v podání Martina Škanty 
a Jany Janovské.

Dvě nové informační tabule, které ne-
chal vyrobit čtvrtý městský obvod, jsou 
od začátku podzimu k vidění v lokalitě 
pod Chlumem v těsné blízkosti Ejpovic-
kého železničního tunelu.

Zatímco první z tabulí pojednává o historii 

Chlumu, druhá se za-
měřuje na historii 

Bukovce.

Lidé se z naučných 
textů například dozví, 

že svahy Chlumu dlouhá 
léta hostily generace plzeňských lyžařů, a to 
nejen běžkařů, ale dokonce i skokanů. Tex-
ty doprovází aktuální i historické fotografie 
a nechybí na nich ani mapy.

Instalace informačních tabulí byla součástí 
úpravy místa v okolí železniční trati na Pra-

hu, kde už obvod nechal vysázet nové stro-
my a nainstalovat nový mobiliář.
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Čtyřka tiskne 
ochranné štíty

Mistr Jan Hus 
dostal nový kalich

Autor: Redakce MO Plzeň 4

Autor: Mgr. Jan Švábek
Odbor vnějších vztahů, kultury a propagace

Výroba jednoho štítu trvá čtyři hodiny.

Kalich se skládá z desítek keřů dřišťálu. Pohled na obnovený kalich z Chrástecké ulice.

První z vyrobených štítů. Zleva: Tomáš Soukup, zaměstnankyně 
úřadu Adéla Šnebergrová a Michaela Bláhová a Zdeněk Mádr.Zd
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Čtvrtý plzeňský obvod se po jarním ši-
tí roušek pustil do výroby ochranných 
štítů. Dvě 3D tiskárny jich dokážou vy-
robit desítky týdně. Štíty v době pande-
mie využívají zaměstnanci úřadu a na-
bídnuty byly lidem z komisí v krajských 
a senátních volbách.

„Letos na jaře jsme využili grantového titulu 
Nadace ČEZ na boj s koronavirem a požá-
dali jsme o pořízení dvou 3D tiskáren na 
výrobu ochranných štítů na obličej. Ty jsou 
nebo byly primárně určeny pro zaměst-
nance sociálního odboru a také pro členy 
volebních komisí v proběhlých volbách. 

Chceme, aby se lidé cítili bez-
pečně a aby byl v maximál-

ní možné míře zachován 
chod úřadu a výkon ve-

řejné správy,“ říká starosta 
obvodu Tomáš Soukup.

ČEZ uhradil nákup 3D tiskáren v hodně 50 
tisíc korun v plné částce. Součástí balíčku 
byly také náplně, které stačí na výrobu 
800 držáků na obličejové štíty. Na držáky 
se vzápětí už jen připevní plexisklo, které 
úřad nakoupil z vlastních zdrojů.

3D tiskárny obstarává pracovník Správy 
informačních technologií města Plzně, 
který se v rámci své pracovní náplně běž-
ně stará o chod informačních technologií 
Úřadu Městského obvodu Plzeň 4. Kromě 
ochranných štítů dokáže dvojice zařízení 
vyrobit také menší součástky pro drobné 
opravy v rámci úřadu.

„Na jaře jsme svépomocí ušili tisícovky 
roušek, které jsme rozdali lidem bojujícím 
proti koronaviru v první linii. Jsme rádi, že 
roušek nyní máme dostatek a můžeme je 
nově doplnit také o ochranné štíty. Uplat-
nění našly už ve volbách, kde každý člen 
volební komise dostal respirátor. Pokud 
někomu nestačil, mohl si u nás vyžádat 
ještě ochranný štít,“ říká místostarosta 
Zdeněk Mádr.

Ochranné štíty již na jaře používaly napří-
klad ředitelky a učitelky v mateřinkách, 
nyní o ně mají zájem i neziskové organi-
zace působící v sociální oblasti. I těmto 
organizacím budou štíty postupně na-
bídnuty. Městský obvod počítá s tím, 
že 3D tiskárny poté, co splní svůj hlav-
ní účel, věnuje technickým školám pro 
studijní účely.

Ve znamení zeleně odstartoval letošní 
podzim na Doubravce. Úpravami pro-
šla také zeleň v okolí sochy Mistra Jana 
Husa u Staré cesty u Chrástecké ulice.

„V místě došlo k vycentrování kalichu a jeho 
osázení dřišťálem s tmavě vínovými listy. 
Nové keře prostranství projasní a spolu 
s nedávno zrenovovanou a více než sto 

let starou sochou 
Mistra Jana Husa 

vytvoří pěkný 
kompaktní ce-

lek,“ říká místosta-
rostka Lenka Kočová.

Autorem sochy z roku 1915 je český so-
chař Vojtěch Šíp. V roce 2014 dílo pro-
šlo rozsáhlou rekonstrukcí. Tehdy došlo 
k opravě poškozených částí pomníku dle 
dobových fotografií, a to včetně nahra-
zení pravé dlaně sochy.
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Autor: Václav Beran,
místostarosta MO Plzeň 4 za ANO

Autor: Ing. Lenka Brodzianská
zastupitelka a členka Rady MO Plzeň 4 za ODS

Okénko 
zastupitelů

Odstartoval další ročník 
Plzeňské senior akademie
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Autor: Redakce MO Plzeň 4

Slavnostní zahájení senior 
akademie na úřadu MO Plzeň 4.

Milí spoluobčané,

dovolte mi se vám představit. Zastupuji 
vás v tomto volebním období na našem 
obvodě jako členka Zastupitelstva a Míst-
ní rady MO Plzeň 4. Pracuji jako výživová 
poradkyně, původní profesí jsem staveb-
ní inženýrka a svých znalostí a zkušeností 
využívám v komisi rozvoje, která se zabý-
vá investicemi a celkovým vylepšováním 
veřejných prostranství.

Náš obvod znám velice dobře, bydlím na 
Doubravce již 48 let. Hovořím s místními 
lidmi a znám jejich názory a přání, co zde 
vylepšit, aby se jim u nás žilo příjemně.

Pokračujeme například v revitalizaci kon-
tejnerových stání, navíc je v plánu vybu-
dování tzv. sběrných míst v okrajových 
částech obvodu v Červeném Hrádku 
a Újezdě, kde je situace s odpady kritič-
tější než v centrálních částech obvodu.

Jsem moc ráda, že obvod klade důraz 
na zdravé životní prostředí. Daří se rea-
lizovat novou výsadbu, ať už jde o nové 
stromy ve Špitálském lese nebo výsadbu 
v rámci participativního rozpočtu pod vr-
chem Chlum, kde bude vysázeno dalších 
skoro padesát stromů.

V uplynulém období mě potěšila tzv. 
vraková amnestie, díky níž se podaři-

lo odstranit některá 
dlouhodobě stojící 
vozidla, která bloko-
vala parkovací místa. 
Problematika nedo-
statečné kapacity par-
kovacích stání sužuje 
všechna velká města obecně. Náš obvod 
nyní projekčně připravuje parkování ve 
třech lokalitách: Ke Sv. Jiří, Pod Vrchem 
a Slunečná, Souběžná.

Chtěla bych vám popřát klidné podzimní 
dny a neváhejte se na mě obrátit, pokud 
byste měli jakýkoliv podnět na zlepšení.

Milí sousedé,

rád bych vám na úvod poděkoval za účast 
v krajských a senátních volbách. Pro celý úřad 
je příprava voleb každoroční výzvou a jejich 
bezpečný průběh s vysokou volební účastí 
velkou odměnou.

Velmi často mě kontaktujete kvůli proble-
matice osob bez domova, a to především 
v souvislosti s jejich pobytem na rušných 
místech v našem obvodu. Jedná se o loka-

lity u OD Centrum, terminálu Zábělská 
nebo Lobezského parku.

Každé vaše oznámení pečlivě řeší-
me s Městskou policií a naším so-

ciálním odborem. Bohužel není žádné 
jednoduché řešení, které můžeme využít, 
pokud přímo nedochází k přestupku proti 
veřejnému pořádku. Za současné legislati-
vy je velmi obtížné postihnout i konzumaci 
alkoholu na veřejném prostranství.

Nástroje, které můžeme využívat, jsou tři. 
První z nich je prevence a pomoc při řešení 
tíživé životní situace občanů skrze sociální 
odbor. Většinou ale osoby o nabízenou po-
moc bohužel nestojí.

Zvláštní kategorií je odstranění rizikových míst. 

Určitě si vzpomenete na 
více než 80 lidí, kteří vy-
užívali stavbu „Carimex“ 
jako svůj domov a které 
se, ve většině případů, 
podařilo dostat zpět 
do zemí jejich původu.

Poslední možností je Městská policie, která 
se zavázala věnovat této problematice zvý-
šenou pozornost, a já bych vás rád požá-
dal o pomoc. Pokud se setkáte s chováním 
osob na veřejném prostranství, které ve vás 
vzbuzuje pocit nebezpečí, neváhejte se ob-
rátit na linku 156, nebo na místní služebnu 
(378 036 955). Jedná se o nejrychlejší a ne-
jefektivnější řešení situace.

Městský obvod Plzeň 4 znovu navázal 
na úspěšnou spolupráci s Městskou po-
licií Plzeň a v září 2020 zahájil pro své 
seniory další ročník projektu Plzeňská 
senior akademie.

Účastníky akademie na úvod přivítali sta-
rosta obvodu Tomáš Soukup a místosta-
rosta Zdeněk Mádr. Z plzeňských strážní-
ků zavítal mezi seniory pověřený velitel 
Marek Šilhan, který se ihned po uvítání 
zhostil první přednášky na téma sezná-

mení s Městskou policií Plzeň. Občanům 
popsal nejen současné problémy, se kte-
rými se strážníci potýkají, ale také celou 
historii městské policie.

Na populárním projektu spolupracuje více 
organizací, například Hasičský záchranný 
sbor, Bílý kruh bezpečí, Zdravotnická zá-
chranná služba Plzeňského kraje a mno-
ho dalších. Konání senior akademie bo-
hužel přerušilo vyhlášení nouzového sta-
vu společně s krizovým opatřením vlády 

a doporučením hygieniků souvisejícím 
s pandemií koronaviru Covid-19.
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Školy a školky: 
54. MŠ vaří bez sporáku

Les ve 
škole

Autor: Lenka Kocumová,
ředitelka 54. mateřské školy

Autor: Mgr. Jana Kovaříková,
vedoucí vychovatelka školní družiny 14. ZŠ

Dětem z 54. mateřské školy
zdravá strava chutná.

Dětem z 54. mateřské školy
zdravá strava chutná.

Děti z 14. základní školy se učí o lese v lese.
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54. mateřská škola v Plzni na Doubrav-
ce má sportovní zaměření s programem 
„Učíme se venku“. Na 200 dětí se kaž-
dý den, po celý rok, vydává na cesty za 
dobrodružstvím – do Špitálského lesa, 
k řece, do Lobezského parku i parku Na 
Homolkách. Několikrát za rok se děti 
vydají i dál – třeba do Újezda nade Mží 
na Zámecký statek.

Příroda, zvířátka, tvoření na statku či pečení 
vlastního chleba a zábavná cesta autobu-
sem s kytarou a písničkami, to milujeme! 
Děti denně objevují, sportují, hrají hry – to 
je nějakého pohybu, a také výdeje energie.

Pro takové zaměření je potřeba najít zdroj 
pro doplnění psychické a fyzické kondice 
dětí i učitelek. A věřte, že nejlepší cestou 
je kvalitní a chutná strava. Spojení pohybu 
a kvalitní stravy se nám daří dlouhodobě 
uplatňovat. Kuchyni, jakou disponuje na-
še mateřská škola, nám závidí nejen plzeň-
ské restaurace. My totiž nemáme sporák. 

Veškerá úprava jídel probíhá v konvekto-
matech a flexi chef pánvích, které vynika-
jí pomalou úpravou surovin při nízkých 
teplotách, aby byla zachována maximální 
nutriční hodnota jídla. Je to zdravé a velmi 
chutné vaření v páře, a výsledek je skvělý – 
naše děti baští ryby, zeleninu, luštěniny, 

cizrnu, kroupy a nemají problém ani s ne-
obvyklými kombinacemi. Jak je to možné? 
Jednoduše – je to totiž moc dobré!

A jak je to s tím sporákem? Nemáme ho 
už deset let. Za tu dobu jsme z vlastních 
prostředků a za finanční podpory ÚMO 
4 vybudovali kuchyň, která slouží dobré-
mu účelu. A naše paní kuchařky se stále 
zdokonalují. Několikrát za rok se učí vařit 
s šéfkuchaři pražské firmy Intergast, která 
naši kuchyň tak skvěle vybavila.

Školní družina 14. ZŠ v Plzni se v mi-
nulém školním roce připojila k meziná-
rodnímu programu Les ve škole, který 
v České republice koordinuje vzdělá-
vací centrum TEREZA.

Jedná se o dlouhodobý mezinárodní pro-
gram, do kterého je zapojeno cca 4 000 
škol z 26 zemí světa. Je to program, který 
motivuje učitele, aby se svými žáky cho-
dili v době výuky ven a umožnili jim učit 
se „o lese v lese“. Všechna oddělení v prů-
běhu školního roku za doprovodu lesních 
skřítků uskutečňovala výpravy do přírody, 
do lesa, poznávala rostliny, živočichy a je-
jich pobytová znamení. Úspěšným absol-
vováním celého programu se školní druži-
ně podařilo získat certifikát Lesní třída pro 
každé oddělení a získat i roční patronaci 

nad 10 m² vznikajícího pralesa na Ještěd-
ském hřebeni. I v letošním školním roce 
školní družina v programu Les ve škole 
pokračuje. Našimi průvodci jsou vyslanci 
bájných Stromovousů, kteří nám vysvětlí, 

jak je to s lesní rovnováhou. Pro malé prv-
ňáčky jsou připravena celoroční ponožko-
vá dobrodružství v přírodě.
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Pošty změnily 
otevírací dobu

Co nového 
Pod Chlumem?

Autor: Redakce MO Plzeň 4

Autor: Kolektiv 64. MŠ

POKOŘITEL 
CHLUMU

Sbor dobrovolných hasičů Plzeň - Újezd
Vás zve na netradiční soutěž ve výběhu 

dobrovolných hasičů na rozhlednu Chlum

1. ročník

Soutěž pouze pro plzeňské hasičské sbory

Široká veřejnost je samozřejmě zvána.
Přijďte podpořit všechny naše soutěžící.

K vidění budou hasiči v plné výzbroji i požární auta.
Občerstvení na místě zajištěno.

V sobotu  14. 11. 2020 od  9.00 hodin

SDH Plzeň-Újezd

Těšíme se na Vaši návštěvu i podporu,

Děti z 64. mateřinky mají novou učebnu i zahradu. Zd
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V 64. MŠ Pod Chlumem jsme ani v do-
bě koronavirové situace neotáleli a na-
opak jsme využili uzavření školky k re-
alizaci nové podlahy, výmalby učebny 
5. třídy a chodby na pavilonu B, vše bylo 
financováno zřizovatelem. Poděkování 
tak patří především Městskému obvo-
du Plzeň 4.

Koncem května se tak navrátivší děti rado-
valy nejen z nové učebny, ale také z „nové“ 
zahrady. V průběhu jara zaměstnanci ma-
teřské školy opravili a natřeli venkovní her-
ní prvky, děti zde našly nové broukoviště, 
přivítaly první bělásky v motýlím domeč-
ku a objevily tajemství předpovědi počasí 
v meteodomečku. Ze všeho nejvíce jsou 
ale nadšené z dřevěné čerpací stanice, 
kde si mohou načepovat palivo do svých 
odrážedel či koloběžek.

Protože byla MŠ v provozu i celé prázdniny, 
využívaly děti v horkých dnech nové ven-
kovní květinové sprchy i praktické pítko.

Na počátku července byla vysazena bylin-
ková spirála. Paní učitelky i ostatní zaměst-
nanci snesli ze svých domovů různorodé 
byliny, a tak si v září děti přivoněly k více 
než deseti rostlinkám, a mohou pozoro-
vat a poznávat například meduňku, tymi-
án nebo plicník lékařský. Rády tento nový 
záhon využijí i paní učitelky předškoláků, 
které již v minulosti s dětmi vyráběly le-

vandulový či tymiánový sirup a majoránku 
využily k dochucení výtečné bramboračky. 
Školka si také schraňuje dešťovou vodu ze 
střechy a ta je využívána k zalévání nejen 
bylinného záhonu, ale i vrbového tunelu, 
který byl nově vysazen také na začátku léta.

Ve školce se přes prázdniny rozhodně ne-
zahálelo a paní učitelky se už těšily na to, 
až děti všechno pořádně vyzkouší. Doufají, 
že se budou nové realizace líbit, a hlavně 
přejí všem klidný školní rok.

Městský obvod Plzeň 4 obdržel od České pošty informaci, 
že společnost mění provozní dobu pro veřejnost u někte-
rých svých poboček. Úprava otevírací doby se týkala celkem 
265 poboček v České republice a nevyhnula se ani dvěma 
pobočkám v Plzni-Doubravce.

Pobočky na Habrmannově náměstí a v Masarykově ulici jsou od 
1. září v pondělí a ve středu otevřeny od 10 do 12 a od 13 do 
18 hodin. V úterý, čtvrtek a pátek je otevírací doba od 8 do 12 
a od 13 do 16 hodin. Pošta v Masarykově ulici je pak otevřena 
také v sobotu, a to od 8 do 12 hodin.

Za hlavní princip změny Česká pošta označila nahrazení dvousměn-
ného provozu jednosměnným. Podle České pošty ke změně při-
spěly zkušenosti z koronavirové krize a v návaznosti na to přijatá 
hygienická opatření.

„Důsledkem změn bude jednak posun hodin pro veřejnost v ně-
kterých dnech až do 18 hodin, vyšší obsazenost přepážek a také 
lepší zastupitelnost v případě neočekávaných událostí, například 
během epidemií,“ stojí v prohlášení České pošty.
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ALZHEIMER
konzultační centrum
se zaměřením na včasný záchyt Alzheimerovy nemoci a jiných poruch paměti

Alzheimerova choroba začíná pozvolna a nenápadně. Je v populaci stále 
více rozšířená. Rychlost vývoje nemoci je u každého různá. Při včasném 
stanovení diagnózy se však vhodnou léčbou daří projevy nemoci oddálit.

Přijďte si otestovat
svoji paměť

Adresa konzultačního centra v Plzni:
BENU Lékárna
Poliklinika Plzeň Doubravka 
Masarykova 62 otevřeno nově
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